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Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

18) Tredje behandling af  lovforslag nr. L 237: 
Forslag til lov om ændring af  lov om arbejds- 

formidling og arbejdsløshedsforsikring m.v. 
(Kommunal arbejdsformidling). 

Af arbejdsministeren (Kirkegaard). 
(Fremsat 16/5 90. Første behandling 22/5 

90. Betænkning 23/5 90. Anden behandling 
30/5 90). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 103 stemmer (S, KF, SF, V, RV, 
CD, KRF, Steenholdt (Grønl.) og Hugo Holm 
(UP)) mod 9 (FP). 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

19) Tredje behandling af lovforslag nr. L 238: 
Forslag til lov om ændring af  lov om erhvervs- 

uddannelser. (Formidling afp praktikpladser). 
Af undervisnings- og forskningsministeren 

(Bertel Haarder). 
(Fremsat 16/5 90. Første behandling 22/5 

90. Betænkning 25/5 90. Anden behandling 
29/5 90). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 

vedtoges enstemmigt med 114 stemmer. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

20) Tredje behandling af lovforslag nr. L 239: 
Forslag til lov om tilvejebringelse af  lære- og 

praktikpladser. 
Af undervisnings- og forskningsministeren 

(Bertel Haarder). 
(Fremsat 18/5 90. Første behandling 22/5 

90. Betænkning 25/5 90. Anden behandling 
29/5 90). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Aage Frandsen (SF): 
Når SF stemmer for dette lovforslag, er det 

ikke, fordi vi tror, at problemet om praktikplad- 
ser dermed er løst, men vi mener, det kan bru- 
ges som murbrækker, således at der er et grund- 
lag, når vi vender tilbage til folketingsåret 
1990-91 til oktober, for, at vi kan lave en or- 
dentlig ordning. 

Vi mener ikke, at den optimisme, som ligger 
til grund for ministerens svar som optrykt i be- 
tænkningen om, at man mener, at de aktivite- 
ter, man har sat i gang, vil betyde, at der ikke 
bliver behov for praktikpladskompenserende 
undervisning, holder stik. 

Vi mener heller ikke, at det store problem 
med det antal unge, nemlig 5.807, som pr. fe- 
bruar i år ikke havde fået praktikplads, på no- 
gen måde er løst med dette lovforslag. Regerin- 
gen mener at have klaret problemet ved at op- 
regne, at så skaffer man 6.000 pladser på den 
måde, og så er der 2.500, der kommer til veje på 
en anden måde, 900 klares på denne måde, og 
så er der endelig 200, man klarer på den måde. 

Jeg synes, vi skal vende tilbage til oktober og 
se, hvordan det er gået. Jeg er desværre bange 
for, at vore betænkeligheder holder 100 pct. 
stik. Derfor mener jeg, at det, vi kan gøre nu, er 
at vedtage loven, for så er der grundlag for, at vi 
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kan lave noget ordentligt i den nye folketings- 
samling. 

Det foreliggende er ingen garanti for de un- 
ge, når det drejer sig om at få en praktikplads i 
det private eller det offentlige arbejdsliv. 

(Kort bemærkning). 

Lone Møller (S): 
Socialdemokratiet hilser med tilfredshed, at 

vi nu vedtager et forslag, hvorved vi sikrer, at de 
unge mennesker, som er færdig med basisåret, 
kan få en praktikplads. 

Det er noget, som Socialdemokratiet har ar- 
bejdet for meget længe. Vi har godt bemærket 
de bekymringer, der har været med de såkaldt 
praktikpladskompenserende uddannelser, 
men vi tror, at de også vil være en løsning, og 
for os er det vigtigt, at ingen unge sidder fast, 
efter at de har gennemgået basisåret. Dette er et 
lille skridt på vejen til at få løst det store pro- 
blem, vi har med vore unge mennesker. 

Vi har vedtaget et par andre lovforslag i dag. 
Hvis Folketinget også i næste samling vil tage 
virkelig seriøst fat på det problem, som hedder 
ungdomsarbejdsløshed, og vil arbejde sammen 
på tværs af partierne, er jeg sikker på, at de un- 
ge mennesker vil få lidt mere tillid til de politi- 
kere, som sidder på Christiansborg. 

Vi har forsøgt at vise vejen, det er ikke godt 
nok, men det er dog et skridt fremad, og det hil- 
ser Socialdemokratiet med glæde. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 104 stemmer (S, KF, SF, V, RV, 
CD, KRF, Steenholdt (Grønl.) og Hugo Holm 
(UP)) mod 9 (FP). 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

21) Tredje behandling af lovforslag nr. L 203: 
Forslag til lov om ændring af  lov om folkesko- 

len. (Ajbureaukratisering, deregulering m.v., her- 
under regler om frit skolevalg). 

Af undervisnings- og forskningsministeren 
(Ole Vig Jensen, fg.). 

(Fremsat 14/3 90. Første behandling 27/3 
90. Betænkning 22/5 90. Anden behandling 
29/5 90) 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 94 stemmer (S, KF, V, FP, RV, 
CD, KRF, Steenholdt (Grønl.) og Hugo Holm 
(UP)) mod 18 (SF). 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

22) Fortsættelse af tredje behandling af lovforslag 
nr. L 78: 

Forslag til lov om kreditaftaler. 
Af justitsministeren (Engell). 
(Fremsat 22/11 89. Første behandling 28/11 

89. Betænkning 10/5 90. Anden behandling 
18/5 90. Tillægsbetænkning 22/5 90. Første del 
af tredje behandling 30/5 90. Tilføjelse til til- 
lægsbetænkning 30/5 90). 

Der var stillet 8 ændringsforslag i tillægsbe- 
tænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene sattes først til forhand- 
ling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1-8 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 


